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Opvattingen van het college of burgemeester ex. artikel 33 Reglement van Orde. De griffie zorgt voor 

verspreiding. Beantwoording volgt zo snel mogelijk en in ieder geval binnen 4 weken. 
 
Beantwoording is openbaar/niet openbaar (doorhalen wat niet van toepassing is). 
 

Naam en fractie: Jelmer Kruyt, GDP 

Datum indiening: 3 december 2018 

Datum antwoord: 15 januari 2019 

Onderwerp: Veiligheid bruggen en viaducten in en rond Gooise Meren (vervolgvraag 3) 

 

Inleiding 
Onlangs heeft Goois Democratisch Platform nieuwe vragen gesteld over de veiligheid van bruggen en 
viaducten, in het bijzonder het viaduct over de Naardertrekvaart. Uit de beantwoording blijkt dat er sprake 
is van achterstallig onderhoud en schade aan het beton. Verwacht wordt dat binnen nu en 15 jaar groot 
onderhoud moet plaats vinden. De situatie wordt in de gaten gehouden, maar is volgens Rijkswaterstaat 
niet zodanig dat de constructieve veiligheid in het geding komt.  
 
Nadat wij onderstaande vragen hebben gesteld, blijken er van het viaduct over de Naardertrekvaart grote 
stukken beton naar beneden gekomen te zijn. Een groot gevaar voor wegverkeer en waterrecreanten, 
alsmede voor de dieren die onder het viaduct staan.  
 
Vraag 1 
Is het college (nog steeds) van mening dat Rijkswaterstaat adequaat toezicht houdt op de veiligheid van dit 
viaduct? 

 
Antwoord  
Rijkswaterstaat (RWS) voert regelmatig inspecties en onderhoud uit aan alle bruggen en viaducten in zijn 
infrastructuur, ook met betrekking tot het viaduct over de Naardertrekvaart. In verband met eerdere 
meldingen over vallende betondelen heeft RWS in augustus 2018 een voorinspectie uitgevoerd met het oog 
op een geplande uitgebreide inspectie in het voorjaar van 2019. Op basis daarvan heeft RWS bepaald hoe en 
wanneer zij aanvullende maatregelen moesten nemen. Tijdens de voorinspectie heeft RWS  loszittend 
beton verwijderd en zijn enkele stalen platen verwijderd om “in het viaduct” te kunnen kijken. 
In december bleek dat de situatie - na de voorinspectie in augustus - in rap tempo verslechterd was en 
concludeerde RWS dat zij: 
a) op korte termijn maatregelen moesten nemen en  
b) de frequentie en intensiteit van de inspecties moesten verhogen. 
 
Het College concludeert daarom dat Rijkswaterstaat toezicht houdt op de veiligheid van dit viaduct en dat 
ook gebleken is dat RWS het toezicht op dit viaduct moet intensiveren. 
 
Vraag 2 
Is het college van mening dat groot onderhoud van dit viaduct nog 15 jaar kan wachten?  
 
Antwoord    
Het College kan geen oordeel geven over de vraag wanneer RWS groot onderhoud uit zou moeten voeren. 
De gemeente heeft niet de taak en daarmee ook niet de expertise om hierover een inhoudelijk adequaat 
oordeel te kunnen vellen. 
Dit onderhoud is op den duur nodig om de constructieve veiligheid van de brug op lange termijn te kunnen 
borgen. 
Er zijn nu concrete afspraken gemaakt met Rijkswaterstaat om de veiligheid van de gebruikers – in de 
omgeving van het viaduct -  gedurende de komende periode (vanaf heden tot moment van groot 
onderhoud) te bewaken en te verzekeren. Zie ook antwoord bij vraag 3.  
RWS hecht eraan te melden dat de constructieve veiligheid van het viaduct niet in het geding is. 

 
Vraag 3 
Heeft het college melding gedaan bij Rijkswaterstaat van de recent afgebrokkelde betonstukken en 
aangedrongen op het treffen van effectieve beheersmaatregelen?  
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Antwoord 
 
Eind december heeft de gemeente zélf een veiligheidsonderzoek laten uitvoeren door een gespecialiseerd 
bedrijf. Daaruit bleek dat er opdat moment sprake was van onacceptabele risico’s vanwege loszittende 
betonbrokken De gemeente Gooise Meren heeft daarop direct RWS geïnformeerd over deze situatie. RWS 
heeft vervolgens direct beheersmaatregelen getroffen. Op 21 en 22 december zijn risicovolle plekken - waar 
schades zijn geconstateerd ten gevolge van veroudering van het beton - aangepakt. Hierbij heeft RWS 
loszittend beton verwijderd en delen geconserveerd. De aannemer is in de week van 7 tot 11 januari nog 
bezig om enkele locaties boven de Naardertrekvaart te repareren.  
 
Dit zijn tijdelijke maatregelen om de veiligheid voor gebruikers van de wegen, paden en weilanden te 
garanderen. RWS zal de situatie rond het viaduct over de Naardertrekvaart maandelijks monitoren en 
daarvan rapportages opstellen, in aanloop naar de inspectie in 2019 
 
Op donderdag 20 december zijn in overleg met de gemeente procesafspraken gemaakt omtrent de 
reparatie en conservering van ontstane schades, de monitoring en afstemming tussen gemeente en RWS. 
Dit zal onder andere resulteren in het opstellen van een risicobeheerplan voor het viaduct tot het moment 
van groot onderhoud.  
 

 
Inleiding 
In vervolg op onderstaande beantwoording, stellen wij graag de volgende aanvullende vragen.  
 
Vraag 1 
Heeft Rijkswaterstaat de gestelde vragen inmiddels formeel behandeld? (Zie geel gearceerd hieronder) En 
kan de raad daarvan een afschrift krijgen?  

 
Antwoord 
Rijkswaterstaat heeft inmiddels geantwoord. Zie bijlage. In deze brief van RWS wordt gerept van 
“achterstallig onderhoud van de brug over de Naardertrekvaart”. Dezelfde brug waarover vraag 2 gaat. 
 
Vraag 2 
Onze fractie heeft geconstateerd dat het viaduct over de Naardertrekvaart aan de onderzijde sporten laat 
zien van betonrot. Te zien is dat er stukken beton zijn losgekomen. Aangezien dit tevens een vaarroute is, 
bestaat het risico dat opvarenden van een boot geraakt worden. Hoe draagt het college zorg voor de 
veiligheid van deze mensen? Zie ook de onderstaande foto’s.  
 

 
 
Antwoord 
Het viaduct over de Naardertrekvaart is in eigendom en beheer bij Rijkswaterstaat. Hierbij geven we de 
informatie die Rijkswaterstaat ons, op ons verzoek, heeft gegeven: “Er is bij de brug over de 
Naardertrekvaart inderdaad sprake van schade aan het beton. Deze schade is echter niet dusdanig dat 
hierdoor de constructieve veiligheid van de brug in het geding komt. Rijkswaterstaat houdt de brug in de 
gaten en indien nodig wordt loszittend beton verwijderd. Zodat voorkomen wordt dat er beton naar 
beneden valt op de weg of het water. De brug heeft op termijn groot onderhoud nodig. Op basis van nader 
onderzoek zal bekeken worden hoe en wanneer dit onderhoud uitgevoerd gaat worden.” De gemeente zal 
zelf ook regelmatig de situatie controleren en in het geval er een onveilige situatie dreigt te ontstaan er bij 
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Rijkswaterstaat op aandringen om effectieve beheersmaatregelen te 
treffen 

 

 
 
Inleiding 
In vervolg op onderstaande beantwoording, stellen wij graag een aanvullende vraag.  
 
Vraag 1 
Aangegeven wordt dat de gemeente geen informatie heeft over de staat van onderhoud van bruggen die 
niet in beheer zijn van Gooise Meren. Nu uit onderzoek van NH Nieuw en Een vandaag is gebleken dat veel 
bruggen in beheer van de provincie ernstige problemen door achterstallig onderhoud vertonen, is het 
college (nog steeds) niet van plan hierover extra informatie in te winnen cq. actief afstemming te zoeken 
met de provincie?  
 
Antwoord 

Wij hebben contact gezocht met de provincie Noord Holland en met Rijkswaterstaat. Allereerst is 
het niet juist dat deze berichtgeving betrekking heeft op bruggen en viaducten in beheer bij de 
Provincie Noord-Holland. De betreffende berichtgeving gaat over de bruggen en viaducten die 
gelegen zijn in Noord Holland, maar in beheer bij Rijkswaterstaat. Wij hebben beide beherende 
organisaties benaderd met de vragen:  
 
1. Is het juist dat er bruggen en viaducten zijn in beheer bij Rijkswaterstaat / Provincie Noord 
Holland die in een dusdanige conditie zijn dat deze een gevaar voor de gebruikers zijn?  
2. Zo ja, betreft dit bruggen of viaducten op het grondgebied van de gemeente Gooise Meren of in 
de directe omgeving?  
3. Zo ja, welke maatregelen gaat u nemen om de veiligheid van de gebruikers van deze bruggen of 
viaducten te verzekeren?  
 
De reactie van de Provincie Noord Holland geeft aan dat het antwoord op de eerste vraag een 
expliciet “nee” is.  
 
Verder geven ze in hun antwoord allerlei informatie over de manier waarop zij het beheer en 
onderhoud vorm geven. Die antwoorden maken duidelijk dat de Provincie Noord Holland als 
beheerder een professionele organisatie is, die uitstekend in control is van de prestaties, de kosten 
en de risico’s van de bij hen in beheer zijnde kapitaalgoederen. Inmiddels zijn er ook vragen 
hierover gesteld in Gedeputeerde Staten van Noord Holland. Het antwoord van Rijks waterstaat 
geeft aan dat het antwoord op de eerste vraag een expliciet “nee” is. De vraag waarom er dan 
zulke een ophef in de media was, wordt als volgt beantwoord. De publicaties zijn gebaseerd op 
informatie die verkregen is via de wet Openbaarheid van bestuur (WOB) . NHnieuws en 
Eenvandaag hebben in totaal 212 onderhoudsrapporten van objecten in Noord-Holland ter 
beschikking gekregen. NHnieuws en Eenvandaag hebben vervolgens 14 voorbeelden genoemd 
van objecten waar sprake zou zijn van onacceptabele risico’s. Inmiddels is duidelijk dat van de 14 
voorbeelden de onacceptabele genoemde risico’s zijn weggenomen. Verder geven ze in hun 
antwoord allerlei informatie over de manier waarop zij het beheer en onderhoud hebben vorm 
gegeven.  
 
Op basis hiervan concludeert het college dat zij alle vertrouwen heeft in de wijze waarop de 
provincie en het rijk de bruggen beheert. . Ondertussen zijn er hierover in de Tweede Kamer 
vragen gesteld. Rijkswaterstaat heeft aangegeven dat de formele brief met vragen die wij hebben 
gestuurd beantwoord wordt, nádat deze Kamervragen zijn beantwoord om er voor te zorgen dat 
de communicatie naar buiten eenduidig is. De verwachting is dan ook dat Rijkswaterstaat in de 
eerste helft van juli de door ons gestelde vragen formeel zal beantwoorden. 
 
 

 

 
Inleiding 
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Uit onderzoek van NH Nieuws en Een vandaag blijkt dat tientallen bruggen 
en viaducten in onze provincie dusdanig ernstige problemen door achterstallig onderhoud vertonen, dat er 
een onacceptabel risico bestaat op instorten. Het gaat om scheuren, verzakkingen, falende wapening, 
vervorming en extreme roest. Bij sommige locaties is zelfs sprake van instortingsgevaar. De helft van de 
bruggen en viaducten verkeert in matige tot slechte staat van onderhoud en voldoet niet aan de minimale 
wettelijke onderhoudsnorm.  
 
Vraag 1 
Bij dit onderzoek zijn niet alle bruggen en viaducten bekeken. Kan het college aangeven wat de staat van 
onderhoud van bruggen en viaducten in Gooise Meren en in de directe omgeving van onze gemeente is en 
wie daarvoor verantwoordelijk is?  
 
Antwoord 
Al onze bruggen die in beheer zijn van de gemeente Gooise Meren, zijn tussen 2014 en 2017 conform de 
landelijke regelgeving (NEN 2767-4 - instandhoudings- en onderhoudsinspectie)geïnspecteerd. De 
noodzakelijke onderhoudsmaatregelen zijn conform de inspectie uitgevoerd of opgenomen in het 
“Beheerplan Kunstwerken 2019 – 2023” De visuele inspectie gaf geen aanleiding om te veronderstellen dat 
de constructieve veiligheid mogelijk in gevaar zou kunnen zijn. Voor 2018 staat een nieuwe inspectieronde 
gepland en start een onderzoek voor alle bruggen naar de constructieve veiligheid. In de periode 2019-2020 
moeten er 2 voetgangersbruggen (einde levensduur) vervangen worden. Over de bruggen die niet in beheer 
zijn van de gemeente Gooise Meren, hebben wij geen informatie. 
 
Vraag 2 
Kan het college aangeven op welke manier zij afdoende onderhoud aan bruggen/viaducten afstemt met 
partijen die daarvoor verantwoordelijk zijn?  
 
Antwoord 
Voor de bruggen die op het gemeentelijke grondgebied liggen, maar in beheer zijn bij andere beheerders, 
hebben wij een meldingsplicht naar de betreffende beheerder. Dat betekent dat als wij zouden constateren 
dat een dergelijke brug niet goed onderhouden wordt en dat dit zou kunnen leiden tot gevaarlijke situaties, 
wij de betreffende beheerder daarvan op de hoogte stellen en hem verzoeken adequate maatregelen te 
treffen. 
 
 
 


